
ARGUMENT
OF
EPISTLE III.

*Of the Nature, and State of Man with respect
to Society.*

I. *THE whole Universe one system of Society. Nothing made wholly for itself, nor yet wholly for another. The happiness of Animals mutual.* II. *Reason or Instinct operate alike to the good of each Individual. Reason or Instinct operate also to Society in all animals.* III. *How far Society carried by Instinct. How much further by Reason.* IV. *Of that which is called the State of Nature. Reason instructed by Instinct in the invention of Arts, and in the Forms of Society.* V. *Origin of Political Societies. Origin of Monarchy. Patriarchal Government.* VI. *Origin of true Religion and Government, from the*

I n h a l t
des dritten Briefes.

Von der Natur und dem Stande des Menschen, in Ansehung der Gesellschaft.

I. Die ganze Welt ist ein System der Gesellschaft. Nichts ist bloß für sich allein erschaffen, noch auch bloß um eines andern willen. Die Glückseligkeit der Thiere ist wechselseitig. II. Vernunft und Instinkt wirken zum Wohl eines jeden Individuums. Vernunft und Instinkt wirken gleichfalls in allen Thieren zum Besten der Gesellschaft. III. Wie weit der Instinkt es zur Gesellschaft bringt; wie viel weiter die Vernunft? IV. Von derjenigen Gesellschaft, welche der Stand der Natur genannt wird. Der Instinkt hat die Vernunft in der Erfindung der Künste unterrichtet, und in der Erfindung der Arten der Gesellschaft. V. Ursprung der politischen Gesellschaften. Ursprung der Monarchie; das Regiment der Patriarchen. VI. Ursprung der wahren Religion und Regierung, aus dem Grundtriebe der Liebe. Ursprung des Aberglaubens und der Tyranny aus eben dem Grunde,

same principle, of Love. Origin of Superstition and Tyranny, from the same principle, of Fear. The Influence of Self-love operating to the social and public Good. Restoration of true Religion and Government on their first principle. Mixt Government. Various Forms of each, and the true end of all.

aus der Furcht. Einfluß der Selbstliebe, wie er zum gesellschaftlichen und allgemeinen Wohle wirkt. Herstellung der wahren Religion und Regierung zu ihren ersten Grundsätzen. Vermischte Regierungsform. Verschiedene Formen von einer jeden, und wahrer Endzweck aller.
